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Cerere de iertare lumii – Doug Perry 
 

Vă rog îndurați cu mine, aceasta a întârziat de mult să apară și e mult 
teren de acoperit. Vreau să mă asigur că voi scoate totul la suprafață. Nu doar 
pentru mine, ci pentru că cred că trebuie să auziți. Poate sunt și alți creștini 
acolo, care trebuie să își ceară scuze și-și vor găsi curajul aici. Apreciez timpul 
tău, știu că este valoros.  

 
Dragi membri ai lumii, 
Sunt doar un tip, nimeni important. Fiul unui predicator misionar. Ani și 

ani de școli biblice, tabere de vară, excursii de schi cu tineretul, spectacole de 
păpuși, treziri, excursii cu corul – orice te-ai putea gândi. Chiar am mers la un 
colegiu biblic creștin și am obținut o diplomă în religie. Am sfârșit până la urmă 
în lumea afacerilor, dar am petrecut două zeci de ani dând zeciuială, stând la 
comitete, predând la Școala Duminicală, mergând la seminarii și conferințe etc. 
Chiar si pe soția mea am cunoscut-o la grupul celibatarilor din biserică. Nu sunt 
un om rău, m-am comportat bine în cea mai mare parte a timpului și toată lumea 
pare să mă placă. Fac câteva lucruri bune pe alocuri.  

Dar în ultimul timp am încercat să-L înțeleg mai mult pe Isus și lucruri pe 
care nu le-am observat niciodată până atunci au început să mă deranjeze cu 
adevărat. Am aruncat o privire în jur și îmi este greu să înțeleg ce este lucrul 
acesta pe care l-am construit aici. Deci, pare că, indiferent dacă altcineva o 
spune sau nu, eu trebuie să-mi asum responsabilitatea pentru rolul pe care l-am 
avut și să spun ce am de spus. 

Așa că, să începem ... 
Știu că voi credeți că creștinii sunt o grămadă mare de fățarnici. Spunem 

că suntem mai „religioși” și că noi mergem în rai, iar voi nu, iar apoi ne 
conducem mașinile mari și strălucitoare cu semnul peștelui pe portbagaj și îți 
tăiem calea în trafic, în timp ce trecem cu viteză pe lângă omul fără adăpost din 
colț. Dăruim în medie doar 2% din banii noștri pentru biserică și caritate, în 
ciuda faptului că spunem că Biblia este cuvântul lui Dumnezeu, iar ea spune că 
trebuie să dăruim totul. În medie, cumpărăm la fel de multe televizoare cu ecran 
mare și bărci de tei și haine de blană și produse de machiaj și cartonașe de 
baseball și porno online ca oricine altcineva. Poate chiar mai mult. Ai văzut lider 
după lider cum sfârșește la închisoare sau în instanță sau e implicat în vre-un 
scandal sexual de un fel sau altul. 

Ei bine... ai dreptate. Suntem vinovați de toate. Le-am făcut pe toate. Și 
îmi pare foarte rău. 

Vezi emisiunile noastre siropoase de televiziune și oameni șmecheri care 
cerșesc bani și îți dai seama că se petrece ceva cu adevărat meschin și greșit aici. 
Un apel făcut cu mare presiune după bani doar ca ei sa poată rămânea în direct? 
Oare așa trebuia, să-L folosim pe Isus doar ca o altă formă de divertisment? Pe 
cine credem că păcălim aici? Unde este Isus în toate acestea? Nu trebuia să ne 
bazăm pe El?	Nu ne va împlini El nevoile dacă suntem în voia Lui? 

Ce s-a întâmplat cu sacrificiul și suferința și ajutorarea săracilor? Mi-e 
greață când mă gândesc la asta. Vreau să spun că, conducătorii bisericii, nu sunt 
toți oameni răi, există printre ei o mulțime de oameni foarte muncitori si bine 
intenționați, care iubesc, cărora le pasă și care răspund nevoilor reale ale 
comunității. Unii dintre ei Îl înțeleg și Îl iubesc pe Isus - dar sunt sigur că acei 
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pastori nu conduc Bentley-uri, nu au case care valorează milioane de dolari și nu 
au avioane particulare! Adică, la care „dumnezeu” ne închinăm? Bani? Ego? 
Putere?  

Vedeți clădirile noastre masive și strălucitoare peste tot. Poate chiar te-am 
dat afară din casă, doar ca noi să ne putem extinde parcările. Nu poți să-ți dai 
seama de ce avem nevoie de patru biserici creștine diferite în cele patru colțuri 
ale aceleiași intersecții. Avem terenuri de joacă, terenuri de bowling și ligi de 
baschet. Avem cafea Starbucks în sanctuar. Avem orchestre și candelabre uriașe 
și fântâni în față. Avem librării pline de tot felul de mizerii despre Isus ce conțin 
orice aromă si stil pe care ți-l poți imagina de knick-knack (marca de bomboane) 
religios. Dar unde este Isus? Asta este ceea ce EL Și-a dorit?  

Oh, bineînțeles, există oameni buni peste tot și nu fiecare biserică se 
găsește într-o asemenea dezordine, dar creștinii sunt acei care spun că ar trebui 
să fim „Un singur Trup”.	Așadar, chiar și cei buni sunt vinovați că nu opresc 
lucrurile acestea mai repede.	Trebuia să ne ținem reciproc în aceeași linie și să 
nu tolerăm partidele și neînțelegerile și lăcomia și idolatria și toate celelalte 
lucruri rele. Oameni buni, chiar am dat-o în bară! Avem 33.000 de 
denominațiuni și majoritatea dintre ele refuza sa vorbească între ele. Pierdem 
peste 5 milioane de dolari pe zi din cauza fraudelor comise de oamenii „de 
încredere” din biserică! Ne cheltuim 95% din toți banii pentru propriile noastre 
comodități și programe și timp fericit de distracție in familie și îi lăsăm pe cei 
250 de milioane de creștini din alte țări să trăiască chiar la limita înfometării. Ca 
să nu mai vorbim de miliardul de oameni sau ceva care nu au auzit niciodată 
despre Isus - sau despre omul fără adăpost din centrul orașului, peste care 
aproape că am dat peste când ți-am tăiat calea.  

Suntem cât se poate de vinovați. Noi toți. Nimeni nu este scutit. Ar fi 
trebuit să ne oprim mult mai devreme. Dar nu îmi pot cere iertare în numele 
nimănui altcuiva. Aici este vorba despre mine. 

Știu că poate ai mers la biserică cât ai fost copil, dar apoi ai încetat să mai 
mergi de îndată ce ai putut. Știu că poate chiar ai fost abuzat de cineva din 
biserică! Poate că te-am făcut sa te înflăcărezi, dar apoi te-am lăsat sa plutești în 
derivă ca și cum nu ne-a interesat cu adevărat. Poate că pur și simplu nu te-ai 
potrivit „profilului nostru”. Poate că ai piercing-uri și păr violet sau tatuaje sau 
poate că ai fost în închisoare - și undeva în interiorul tău ști că, chiar dacă ți-ai fi 
dorit să mergi la biserică într-o duminică, lucrurile nu ar fi decurs bine. Îmi pare 
rău pentru aceasta. Isus te iubește. El întotdeauna a petrecut timp cu cei mai 
neașteptați oameni. El a avut cea mai mare inimă pentru oamenii pe care toată 
lumea a încercat să-i ignore.	Ce am făcut? Ți-am spus să îți pui un pulover și 
niște pantofi sau nu poți ajunge în cer. Îmi vine să vomit. 

Uite, știu că ești supărat. Și ai tot dreptul să fii. Ți-am greșit de MULT 
timp acum.	Există câteva lucruri despre Isus pe care oamenii trebuie să le audă, 
dar noi am îngropat o frumoasă capodoperă sub sute de straturi de vopsea moale 
de latex roz. Dacă ai o Biblie la îndemână, caută Matei 23. (Dacă nu ai, o poți 
consulta aici - www.BibleGateway.com.) Ai găsit? Citește cu atenție, fariseii au 
fost oamenii „religioși” ai vremii, liderii credinței. În acest capitol Isus spune de 
7 ori cât de jalnici si nenorociți si blestemați sunt din cauza lucrurilor pe care le 
fac oamenilor pe care ar trebui să îi conducă. El chiar îi numește „morminte 
văruite pline de oasele morților” și „pui de năpârci”! Nu am timp aici, însă 
citește capitolul și vezi dacă nu facem deja fiecare lucru despre care e scris 
acolo. Isus nu poate fi fericit în legătură cu lucrurile pe care ți le-am făcut.  
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Bineînțeles, ne place să ne copilărim și să ne prefacem că totul este în 
regulă - dar nu este așa. Suntem urâți. Acum, te rog să înțelegi, și Isus a fost 
urât.	Dar asta a fost pentru că El a spus lucruri grele și uneori oamenilor nu le 
place să audă Adevărul. Iar El a promis că vom fi urâți dacă vom fi ca El. Dar 
nu tocmai din această cauză suntem noi urâți în acest moment. Chiar acum 
suntem urâți pentru că suntem o grămadă mare de ipocriți mincinoși care spun 
un lucru și fac cu totul altceva. Dacă am fi urâți pentru că suntem ca și Isus, 
aceasta ar fi ceva, dar nu este deloc așa.	 Tu vezi dincolo de muzica noastră 
fericită și dincolo de serviciile noastre ușoare și poți spune că ceva este cu 
disperare greșit aici. Nu suntem cu nimic mai diferiți decât oricine altcineva- cu 
excepția faptului că spunem că suntem mai buni decât tine. 

Nu așa trebuia să se întâmple. Isus ne-a cerut să avem grijă de văduve și 
de orfani, să îi hrănim pe cei flămânzi, să îngrijim de cei bolnavi, să îi vizităm 
pe cei aflați în închisoare, să-i căutăm pe cei pierduți.	El a vrut ca noi să ne 
iubim dușmanii și să ne rugăm pentru ei. Lui I-a păsat de suferința și dreptatea 
umană, de cei rătăciți și de cei singuri. Însă totuși nu cred că El s-ar fi alăturat 
unui marș pentru a protesta împotriva acestor lucruri – El S-a concentrat asupra 
unor probleme mult mai mari. El a vrut ca noi să ne concentrăm pe lucrurile 
veșnice, nu pe cele zilnice. Niciodată El nu a spus să mergem în toată lumea și 
să construim clădiri mari, să ne separăm în partide și să cumpărăm Bentley-uri. 
Ci chiar invers!	Știu că ești supărat pe noi și cred că ai tot dreptul să fii, dar te 
rog să înțelegi, ești supărat pe ceea ce noi am construit prin propria noastră 
putere, ești supărat pe „bisericism”. Acest lucru este diferit de Hristos și de ceea 
ce El Și-a dorit. Nu te supăra pe Isus! Această mizerie nu a fost ideea Lui! 

Uite, îmi pare foarte rău. Accept responsabilitatea pentru partea pe care 
am avut-o în a te răni. Dar mă angajez în fața tuturor, dragi Membri ai lumii, că 
nu o să mai fac lucrul acesta. Nici cu un bănuț mai mult. Nu o să-mi pun 
credința în „bisericism” sau în vre-un lider sau în vre-un program sau emisiune 
TV - ci doar în Hristos Isus și mântuirea Lui.	 Atunci am fost eliberat și am 
început să văd că Dumnezeu vrea și se așteaptă la mai mult de la noi decât 
aceasta. Și nu ajut pe nimeni care nu este pe deplin consacrat aceleiași cauze.  

A fost nevoie de secole pentru a construi acest monstru, așa că nu este ca 
și cum totul se va rezolva peste noapte. Dar vremurile se schimbă și suntem cu 
mult întârziați pentru ceva nou. Se întâmplă lucruri cu adevărat rele - cum ar fi 
tsunami-ul din Asia - și cred că mai multe vor veni. Nu mai vreau să treacă timp 
fără ca eu să fi spus acest lucru. Îmi pare rău pentru tot timpul și pentru toți banii 
pe care i-am irosit. Dar Isus mântuiește. Cu adevărat. Biserica în sine nu este 
lucrul principal. Isus este. El a trăit și El a murit pentru păcatele mele și a apoi a 
înviat. El este cine a spus că este și Lui îi pasă de mine - și de tine. El este 
singura noastră speranță.	Avem nevoie de locuri în care să te duci, și unde să te 
învețe despre Isus, fără să fie ispitiți și distrași de orice altceva. Daca va fi cu 
voia Domnului, asta urmează să se întâmple.  

Te rog să nu crezi că toți creștinii sunt niște dileme. Unii dintre ei chiar 
vorbesc serios când spun ca aparțin lui Hristos. Problema este mai ales în 
Occident, unde suntem toți comozi și plini de autosatisfacție și pare că ne place 
să fie așa. Creștinii din China și din alte locuri sunt serioși până la moarte. Nu 
este loc pentru nimic altceva decât Isus, atunci când fugi de guvern. Aceștia mor 
în fiecare zi pentru credința lor și fac lucruri nebunești de grele pentru că sunt 
absolut dedicați lui Hristos. Aceștia sunt martiri. Oameni dispuși să sacrifice în 
fiecare zi bucăți mici din ei înșiși pentru a se asemăna tot mai mult cu Hristos. 



	 	
	

4	

Oameni dispuși să lase deoparte tot ce vor ei să facă pentru a face ceea ce vrea 
Hristos. Oameni dispuși să putrezească în închisoare sau să fie bătuți sau să 
moară, dacă de asta ar fi nevoie. Oameni care acționează din dragoste pură și nu 
se răzgândesc niciodată. Eu nu sunt vrednic să le leg șireturile. Și există unii ca 
aceștia și aici, și sper să putem face ca tot mai mulți oameni să înceapă să 
trăiască așa. Este un lucru care a întârziat demult să se întâmple.  

Dacă vorbești cu cineva și îți spune că e creștin, întreabă-l dacă e genul de 
creștin care este sincer tot timpul sau e genul care este sincer doar duminica. 
Biblia ne spune că îi vom cunoaște după „roadele” lor - după credința, 
neprihănirea și dragostea din faptele și din cuvintele lor.	Când găsești pe cineva 
care dovedește că Hristos locuiește în el prin cât de mult te iubește, roagă-l să-ți 
spună totul despre Isus. Dacă cunoști pe unul din acei martiri neînfricați, care nu 
vorbește decât adevărul pur, curat și dur – pune-i o mulțime de întrebări. 
Adevărul este mult mai rar decât ai crede. Dar nu te mai mulțumi cu un adevăr 
slab, ușor și confortabil - acesta nu se găsește în Biblie. 

Cât despre mine și casa mea, ne pare foarte rău. De acum înainte, vom 
sluji Domnului, nu „Bisericismului”. Vom încerca să adunăm împreună pe cât 
mai mulți dintre acești martiri și să începem să facem ceea ce a dorit Hristos. 
Dacă dau de tine într-o zi, te rog să-mi dai o șansă să-ți strâng mâna și să-mi cer 
iertare personal. O să încerc sa fac mai bine de acum înainte, promit. Cred că 
sunt mulți alții care simt la fel ca mine, așa că nu te mira dacă vei începe să auzi 
lucruri ca acestea mai des. 

Îți mulțumesc pentru timpul acordat. Sper că te ajută.  
 
Doug Perry -  Liberty, Missouri, USA 
www.FellowshipOfTheMartyrs.com 
fotm@FellowshipOfTheMartyrs.com 
 

P.S. Dacă dorești să mă ajuți să aduc această cerere de iertare tuturor celor din 
lume, te rog să o transmiți mai departe, dar te rog să nu faci modificări. Un fișier 
PDF este disponibil pe site-ul web dacă dorești să îl imprimi. Audio, de 
asemenea. Cred că acest lucru trebuie spus. Îți mulțumesc! Poți descărca 
întreaga carte „Apology to the World” care include o mulțime de scrieri de pe 
acest site, plus câteva noutăți aici - Download full E-Book FREE. 

 
 
 
 
 
 
 
 


